2025 年 BC 省中小学生中文演讲比赛通知

为促进多元文化交流,为青少年学生提供汉语学习和语言实践平台,展示汉语学习成果,提升学习兴趣,高贵林孔子学院现举办 2025 年 BC 省 K-12 中小学生中文演讲比赛。比赛通过网络提交作品进行。参赛选手报名和提交作品从即日起开始至 2025 年 7 月 10 日结束。所有参赛者均需提交时长不超过 2 分钟的个人演讲至活动指定网址。活动主办方将聘请 BC 省资深中文教师和中文教学研究专家组成评委团队,评选出各个组别的获奖者,并举办颁奖仪式,为获奖者颁发获奖证书和奖励。所有参赛者均将获得参赛证书。

本次中文演讲比赛分母语组和非母语组进行,并按照年级分组。

比赛细则如下:

1. 参赛者

本次比赛对 BC 省 K-12 年级所有中小学在读学生开放报名。参赛学生需为加拿大永久居民或加拿大公民。比赛分母语组和非母语组进行。母语组的参赛者是父母双方或任何一方为以汉语为母语者,非母语组的参赛者是父母双方均为以非汉语语言为母语者。

2. 参赛作品要求

演讲题目:"十年后的我"

参赛作品提交方式:

参赛者需提交录像/录影,格式可为MP4,MPEG。参赛作品请提交至:

http://yanjiang.bisai.ca

参赛作品命名格式为: 姓名+年级+母语组/非母语组+学校名, 如:

 ${\it MaryZhang10} Heritage Pinetree Secondary School$

3. 比赛评委

本次中文演讲比赛的评委由汉语教师和汉语教学研究专家组成。评委组将对所有提交的中文演讲作品进行评审。

4. 奖励

比赛设立一等奖、二等奖、三等奖、优秀奖和组织辅导奖若干。所有参赛 者均将获得参赛证书,优胜者将获颁证书和奖励。

5. 比赛时间流程

本次中文演讲比赛作品提交**从即日起至 2025 年 7 月 10 日 23 时整截止**。 所有参赛作品均需在活动截止日期前发送到主办方指定的网址。2025 年 7 月 31 号公布比赛结果,颁奖仪式将另行通知。

比赛咨询: CIcoquitlamcontests@hotmail.com

敬请登陆 http://legacy.internationaled.com/CLCI, 了解比赛详情及最新资讯。

高贵林孔子学院 2025 年 4 月 25 日 2025 Chinese Speech Contest for K-12 Students in BC

In order to promote multi-cultural exchange, provide a practicing platform for

Chinese language learners in BC as well as to showcase their Chinese language

learning achievements, the Confucius Institute in Coquitlam is organizing a

Chinese speech contest for all K- Grade 12 students in BC, Canada.

The submission phase of the contest has started now and will continue until July 10,

2025. All contestants are required to register and submit an entry video to the

designated website, with a maximum of 2 minutes for speech. For details on how

to submit the entry video, please refer to the following. All contestants will

receive a participation certificate.

Details of the Chinese speech contest:

1. Contestant Categories

The Chinese speech contest is open to all students who are currently learning the

Chinese language from kindergarten to Grade 12 in BC. All contestants should be

Canadian citizens or permanent residents of Canada. All the participants will be

divided into two categories, "Heritage" group (one or more parents are native

Chinese speakers) and "Non-Heritage" group (neither parent is a native Chinese

speaker).

2. Entry Requirements

Speech Topic: Me in Ten Years

Submissions:

Please submit the video to http://yanjiang.bisai.ca. The submissions should be in

the format of MP4, MPEG or MOV. The video should be shot horizontally and in

high resolution (1080P). It is fine to use cellphones to record, as long as the video is in high resolution. The video should not have subscripts, logos or watermarks.

Entries should be named in the following format:

Full name of the contestant + Grade + Heritage/Non-Heritage + School Name

Example: MaryZhang10HeritagePinetreeSecondarySchool

3. Judges

Experienced Chinese teachers and Chinese language teaching researchers will be invited to be the judges for this contest.

4. Awards

The organizer will be awarding the First prize, Second prize, Third prize, Special Award and Organizational Coaching Award. Every contestant will receive a participation certificate. Winners will be awarded both certificate and prize.

5. Timeline

The contest is now open for registration and the deadline is July 10, 2025. All entry videos should be submitted to the designated website before the deadline. The winners of the contest will be announced online on July 31, 2025. Award ceremony will be held later with further notice.

For more information, please contact: CIcoquitlamcontests@hotmail.com

Please refer to http://legacy.internationaled.com/CLCI for more information and the latest updates of the contest.

Confucius Institute in Coquitlam
April 25, 2025